
 

 
 

Kraków, dnia 7 marca 2025 roku  

Do  

Aleksandra Miszalskiego 

Prezydenta Miasta Krakowa  

pl. Wszystkich Świętych 3-4 

30-004 Kraków  

 

 

Dotyczy:  utrzymywania zielonych przystanków 

 

INTERPELACJA 

Szanowny Panie Prezydencie,  

 w oparciu o art. 24 ust. 3 Ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 1990 roku (Dz. U. 

1990 Nr 16 poz. 95 z późniejszymi zmianami), zwracam się do Pana z interpelacją w następującej 

sprawie. 

Zgłosili się do mnie mieszkańcy zaniepokojeni stanem zieleni oraz infrastruktury jej 

towarzyszącej w ramach tzw. „zielonych przystanków”. Już w sezonie letnim i jesiennym można było 

zauważyć, że rośliny obumierały – najprawdopodobniej z powodu braku regularnego podlewania. 

Ponadto ławki i pozostałe elementy konstrukcji często pozostają w złym stanie technicznym, brakuje 

oznaczeń informujących o zakupie infrastruktury ze środków Budżetu Obywatelskiego, donice są 

regularnie zanieczyszczane śmieciami i niedopałkami papierosów. Poniższe zdjęcia obrazują omawiane 

problemy.  

 



 

 
 

Niemniej w Krakowie można znaleźć tzw. „zielone przystanki”, które faktycznie pozostają zielone. 

Takim przykładem jest przystanek „Miechowity” zrealizowany w ramach projektu „Zielone przystanki 

w III Dzielnicy” z Budżetu Obywatelskiego Miasta Krakowa (2021 r.), o którego dbają okoliczni 

mieszkańcy. W sezonie letnim, raz w tygodniu Krakowianie podlewają roślinność dużym wiaderkiem 

wody (z lokalnej studni) oraz na bieżąco oczyszczają donice ze śmieci oraz niedopałków papierosów. 

Ta sytuacja pokazuję, że niewielkim nakładem sił można uzyskać wspaniały efekt. Dla porównania, 

poniższe zdjęcia ukazują wspomniany wyżej przystanek (zdjęcie po lewej) oraz będący pod opieką 

Zarządu Zieleni Miejskiej przystanek „Bora-Komorowskiego” (zdjęcie po prawej). Różnica jest od razu 

zauważalna.  

 

Mając na uwadze, że już niebawem rozpoczyna się sezon wiosenny, apeluję o 

przeprowadzenie prac porządkowych na wszystkich tzw. „zielonych przystankach” w naszym 

mieście. Mam na myśli przede wszystkim dodatkowe nasadzenia, użyźnienie ziemi, uprzątnięcie 

śmieci zalegających w donicach, odmalowanie drewnianych elementów, uzupełnienie brakujących 

tabliczek informacyjnych z Budżetu Obywatelskiego oraz zadbanie o ogólny estetyczny wygląd 

elementów. 



 

 
 

Proszę również o udzielenie odpowiedzi na poniższe pytania (w stosunku do wszystkich 

przystanków komunikacji miejskiej, na których posadzono zieleń): 

1. Jaka była częstotliwość podlewania roślinności w 2024r.? Proszę również o udostępnienie 

harmonogramu nawadniania w 2025r.  

2. Jak często oraz jakie dokładnie prace pielęgnacyjne wykonano w 2024r. Proszę o wskazanie 

harmonogramu takich prac na 2025r.  

3. Kiedy ostatnio przeprowadzono prace utrzymaniowe infrastruktury służącej zieleni i 

odpoczynkowi oraz jaki był ich zakres? Jakie prace zaplanowano na 2025r.?  

4. Proszę o udostępnienie wykazu wszystkich betonowych oraz drewnianych donic 

znajdujących się na przystankach komunikacji miejskiej w Krakowie.  

 

 

 

 

Z wyrazami szacunku 

 
Łukasz Gibała 


